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Herning Kommune behandler og gemmer alle dokumenter i alle sager elektronisk. Hvis du vil se de oplysninger, vi har registreret om dig, så 
kontakt sagsbehandleren af denne sag, som vil hjælpe dig videre. Du kan også læse mere om dine rettigheder på www.datatilsynet.dk 

 
 
Centerbykontaktudvalgets møde den 9. februar 2023 
 
 
 
Tid og sted: 
Torsdag den 9. februar kl. 15.30 til 17.00 på Rådhuset. 
 
 
Medlemmer: 
Kenneth Storm, Aulum Erhvervsudvikling 
Thomas Høgh Mouritsen, Aulum Borgerforening 
Jens Peder Kristiansen, Aulum Handelsforening (observatør) 
Gitte Kiel, Kibæk Lokalråd 
Preben Staal, Kibæk Lokalråd 
Lars Chr. Svane, Sdr. Felding Lokalråd 
Tonny Dam Jensen, Sdr. Felding Lokalråd 
Finn Mølgaard, Sunds Borgerforening 
Martin Bøgelund, Sunds Borgerforening 
Mogens Lindvig, Vildbjerg Borgerforening 
Birthe Luckmann, Vildbjerg Handelsforening 
Ulrik Hyldgaard, Byplanudvalget 
John Thomsen, Teknik og Miljøudvalget 
Tommy Jonassen, Teknik og Miljø 
Lisbet Rørbæk Abildtrup (sekretær og referent) 
 
 
Andre deltagere: 
 
 
Afbud: 
Preben Staal 
Finn Mølgaard 
John Thomsen 
Kenneth Storm 
  

 
BY, ERHVERV OG KULTUR 
 

 

Planafdelingen 
Rådhuset, Torvet 
7400 Herning 

Tlf.: 9628 2828 
 
beklr@herning.dk 
www.herning.dk 

 
Kontaktperson: 
Lisbet Rørbæk Abildtrup 
 

Dato: 21. februar 2023 
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Referat  

1. ”Byerne rundt” - kort gennemgang af de enkelte centerbyer 

Kibæk 
Har haft møde med drift – det er rigtig godt at have den dialog (ros til Drift). 
Der efterspørges en ”landsbypedeltrailer” i centerbyerne – HK undersøger dette. 
Der kan i øvrigt nu sættes flueben ved mange mindre projekter som nye allé træer ved Sand-
feldparken, Åvænget lukket med beplantning, sti ved Børnesøen, hundeskov mm. 

Vildbjerg 
Drift har tyndet ud i træer på Park Allé, godt samarbejde med Drift. 
Solcelleplan uden for byen er ventet (der mangler miljøkonsekvensrapport og lokalplan). 
Herning Vand på begynder gravearbejde den 8. marts 2023. Der efterlyses forskønnelses-
midler fra HK, når Herning Vand er færdige, vejafd. noterer, at der er ønsker til Bredgade 
m.fl. Vejafd. kontakter borgerforeningen herom. 
Det er blevet fint med den nye cykelsti (Vildbjerglund), men det virker ufærdigt med høje kan-
ter osv. Vejadf. kigger på dette. 
Der efterlyses skiltning af vejbump ved de nye vejbump.  

Aulum 
 
Der er godt gang i erhvervslivet – der bygges meget. Der er få ledige erhvervsgrunde til salg 
(se www.herning.dk), og derudover planlægger Herning Kommune udvikling af Aulum Nord. 
Der bygges også nye boliger. 
 
Borgerforeningen har haft visionsmøde om byens udvikling de næste 10 år. 
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Herning Vand graver i parcelhusområder i nærmeste fremtid, har gravet på Rørkærvej – 
kommer der ny asfalt? Asfaltpengene rækker desværre ikke så langt for tiden. 
 
Der er ønske om fjernelse af fire infotavler fra 1993 (med Aulum/Haderup Kommune). Drift 
orienteres om at fjerne disse. 
 
 

Sunds  
 

Der efterlyses byggegrunde. Der er flere parcelhusgrunde på trapperne. 
 

Hvorfor er hundeskoven delt i to dele (med hegning)? Der er ønske om at bevare det hele 
som hundeskov. 
 

Der er ønske om lysregulering ved Rønne Allé. Det er undersøgt og finansieringen var på 
plads, men det kan ikke lade sig gøre.  
 
Der er stort ønske om at lave p-forbud i den ene side af Strandvejen, da det ofte er proble-
matisk bl.a. ved Alfa-grunden. 
 
Hvornår graver Herning Vand? Herning Vand forventer at grave i Sunds Hovedgade fra slut-
ningen af maj 2023 til slutningen af oktober 2023. Forinden hovedgaden arbejder de på 
Fredbovej, Rønne Alle og Skivevej. De berørte beboere bliver orienteret via seddel i postkas-
sen og SMS-service.  
 
Hvem holder stier osv. rundt om søen? Der er passager der trænger meget – meget fugtigt 
(fra Søgården og mod øst). 
 

Det nye toilet ved Søgården er vinteråbent igen (der har været låst, fordi der mangler vand). 
 

Fartskilt/måling ved Kirken – skal det bruges? Ellers må det gerne blive fjernet. 
 
Kan man lave svingbane til børnehaven ved Østre Søvej? Den tages op af Vejafd. igen. 
 
Ros til driften og dialogen med dem. 
 
 
 

2. Status på forskønnelsesprojekter  

Sunds 
 

Hvis Herning Vands tidsplan holder, forventer Herning Kommune at følge efter i efteråret 
med genetablering af fortov, cykelsti, beplantning mm som første etape af hovedgaden. Vej-
afd. afventer pt. tegning, forventet februar, derefter indkalder vejafd. til møde, hvor tegningen 
drøftes. 

 
Er der kunst til rådighed? HK undersøger med Michelle, hvad der er på lager og hvilke mulig-
heder der evt. er. 
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Aulum 
 

Hvornår kommer Herning Vand til Aulum? 
 

Ros til det, der er lavet i Østergade, fodgængerovergang mm. 
 

Hvornår gøres Markedspladsen færdig om mod Kirken? Kirken har tilsyneladende ikke ville 
være med til projektet. 
  
Plan for Danmarksgade fra Vej afd. for ca. et år siden – hvad sker der med det projekt? Der 
er ikke afsat midler, men fortove skiftes. 
 

Status på rundkørslen. Administrationen har nu modtaget nyt forslag fra borgerforeningen 
med ønske om tre rundkørsler. Sine Dall, HK orienterer om, at der tages hul på dialog med 
borgerforeningen vedr. dette forslag.   
Desuden ønske om belysning fra rundkørslen til byen.  
Borgerforeningen bestemmer selv, hvad man gerne vil have (inden for budgetrammen).  
 

Vildbjerg 
 
Hvornår tænder man lygtepæle igen? Man er bange for at de ikke bliver tændt de næste 
mange år. Det vigtigste er lys på stisystemerne. 
 

Kibæk 
 

Lokalrådet og Herning Kommune har fået 1 mio. kr. fra AP - møller fonden til områdefornyel-
sen. Projektet er godt gang, og der arbejdes bl.a. med arbejdsgruppe vedr. hjemmeside. 
Tidsplanen for anlægsprojektet er skudt og løbende tilpasset de fondsmidler, der er modta-
get. De seneste fondsmidler er endnu ikke indarbejdet, men ligger indenfor rammen af den 
samlede helhedsplan.  
 
Der er søgt byggetilladelse til digitale skilte. 
 

3. Tidspunkt for mødestart 

Der er ønske om at rykke mødestart - 15.30 er for tidligt. Det besluttes at tidspunktet rykkes 
til kl. 16.30-18. Dette er dog ikke muligt til næstkommende møde den 15. juni 2023. Der 
tjekkes op på, om det kan lade sig gøre fra og med mødet den 2. november 2023.  

 

4. Hjælp til fundraising 

Herning Kommune tilbyder hjælp til fundraising via fonde.dk., som er Danmarks største on-
line fondsdatabase med forskellige værktøjer til at målrette en fondsansøgning og et e-biblio-
tek med skabeloner mm. til ansøgningsprocessen.  
Man kan tilmelde sig fonde.dk via Herning Kommunes hjemmeside. Kontaktperson er Hanne 
Østergaard Rasmussen.   
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Der efterlyses kursus for centerbyerne i fondsansøgning – kan HK tilbyde dette? Dette kan 
ikke umiddelbart arrangeres, men der er meget info og hjælp at hente på fonde.dk. Det efter-
lyses at HK er bedre til at udbrede kendskabet til adgangen til fonde.dk. 
 
 

5. Automatisk invitation til centerbyerne ved kommunale arrangementer 

Borgerforeninger efterlyser info om f.eks. borgermøder, debatmøder mm. i den enkelte by. 
Hvor finder man info om det? Der er ikke mange, der kigger i avisen mere. 
Borgerforeningerne opfordres til at abonnere på nyheder. Der kan abonneres bredt på nyhe-
der eller vælges mere specifikke emner. Se på www.herning.dk, Tilmeld dig nyhedsbrevet (her-
ning.dk) 
 
HK skal tænke de enkelte borgerforeninger ind som formidlingskanal vedr. høring af planer, 
debatmøder, projekter mm. 
 
Der savnes generelt info. fra diverse afdelinger, og der er ønske om at invitere en medarbej-
der fra Kultur og Fritid med til et møde, for at give en status på dette område. 
 
Det understreges iøvrigt, at Centerbykontaktudvalget ikke er et udvalg, der tager sig af alle 
fagområder, men er dannet for emner/projekter, der hører under Byplan- og Bosætningsud-
valget og udvalget og Miljø, infrastruktur og natur. Kommissorium for centerbykontaktudval-
get er vedhæftet referatet. 
 

6. Eventuelt 

 
Næste møde er den 15. juni. Sidste møde i 2023 ligger den 2. november.  
 
Hvem vil holde næste møde? – Centerbyerne opfordres til at byde ind med mødested. 

Medlemmer fra Sdr. Felding deltog desværre ikke til mødet, da det fejlagtigt fremgik af mø-
deindkaldelsen, at der kunne deltages over TEAMS, hvilket ikke var tilfældet – det beklages. 

http://www.herning.dk/
https://www.herning.dk/tilmeld-dig-nyhedsbrevet/
https://www.herning.dk/tilmeld-dig-nyhedsbrevet/

